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Milí čtenáři Posla,

připravili jsme pro vás první číslo poříčanských novin po říjnových 
komunálních volbách. Ještě jednou bych chtěla za všechny zvolené zastupitele 
poděkovat za vaši účast ve volbách a podporu, které si velmi vážíme. Čekají 
nás další čtyři roky práce a máme před sebou spoustu úkolů a projektů.

A že nové období začalo opravdu nečekaně! Na začátku října se na několik 
dní převrátil život obce vzhůru nohama v souvislosti s vykolejením nákladního 
vlaku na železnici. Doufejme, že to na dlouhou dobu byla první a poslední 
mimořádná událost, která se nás dotkla.

Konec letošního roku se ponese ve znamení dokončování už rozjetých věcí,   
ať už se jedná o investice obce, Kraje či Správy železnic. Letos se toho sešlo 
opravdu hodně a děkuji všem, že jste s trpělivostí snášeli a respektovali 
dopravní omezení se stavebními činnostmi související. 

Přes zimu si od staveb trochu oddechneme a na jaře začneme nanovo.                 
V mezičase budeme pokračovat s přípravou projektů, výběrových řízení, 
dotačních žádostí a strategických dokumentů obce. 

Zimní období s sebou tradičně nese také různé kulturní, společenské a jiné 
akce. Nechte se zlákat některou z pozvánek - nebo ideálně všemi :-). Věřím,   
že je z čeho vybírat a brzy se na některé z nich setkáme. 

Přeji vám krásné podzimní dny a klidný adventní čas,
                    Hanka Teršová
                                                                                                   starostka obce 

Kalendář akcí

18. 11. Folkový koncert na Baru      
hraje kapela Lážo Plážo

26. 11. Rozsvěcení stromečku                    
s mikulášskou nadílkou

3. 12. Obecní bál

6. 12.  Adventní trhy Budyšín

11. 12. Vánoční koncert v kostele

16. 12. Folkový koncert na Baru      
hraje kapela Devítka

24. 12. Vánoční bohoslužba

21. 1. Myslivecký ples

28. 1. Poříčanské Jelito 

29. 1. Divadlo Broadway - výlet     
muzikál Láska nebeská

25. 2. Hasičský ples

12. 3. Hudební divadlo Karlín - výlet 
muzikál Slunce, seno, jahody         

Masopust – termín bude upřesněn

Maškarní – termín bude upřesněn

bál je nekuřácký, slosovatelné vstupenky, rezervace míst na OÚ
tel: 775 763 800 , mail: urad@obec-poricany.cz  

k tanci a poslechu hraje skupina Peklo

OBECNÍ BÁL
Sobota 3. prosince 2022

od 20.00 hodin

sál Hostince u Hroudů

Obec Poříčany pořádá

vstupné 150,-
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Nehoda nákladního vlaku 
Mimořádná událost zasáhla do života v Poříčanech v pondělí 

10. října, krátce po 17. hodině. Nákladní vlak, který převážel 

cisterny s nebezpečným benzenem, vykolejil a lokomotiva    

a dva vagóny se převrátily na vedlejší kolej. Místní, kteří 

náraz lokomotivy do zarážedla na slepé koleji slyšeli, 

přispěchali na pomoc. Naštěstí oba strojvedoucí vyvázli 

pouze s lehkým zraněním.

Bezprostředně po zajištění místa nehody zasahující složky 

HZS a Policie nařídili preventivní evakuaci obyvatel            

z nemovitostí nejblíže nehodě – část ul. Českobrodská, 

Mírová, Nádražní a Lipová, aby nedošlo k jejich ohrožení    

v případě úniku benzenu. Provizorní zázemí jsme ve 

spolupráci s TJ Sokol zajistili v sokolovně. Naštěstí se  

všichni mohli vrátit na noc domů, protože bylo rozhodnuto, 

že přečerpání benzenu bude zahájeno až nazítří ráno za 

světla. 

Druhý den byla evakuace nařízena mezi 8. – 9. hodinou       

a navzdory původním odhadům, se protáhla až do večerních 

hodin. Mnozí evakuovaní si dlouhé čekání krátili na 

houbách. Pro děti ze základní školy byl v rámci sportovního 

dne zajištěn program na hřišti v Chrástě a v lese.

Přerušení provozu na trati ochromilo vlakovou dopravu        

a mnohým lidem dojíždějícím do školy/zaměstnání 

způsobilo nemalé problémy.  

Vyšetřování nehody, ještě není uzavřeno, z dostupných 

informací je však zřejmé, že jen díky pohotovému zásahu 

dispečerů řízení provozu, nenajel do převrácené lokomotivy 

žádný další vlak. 

Spoje, které měly 

místem projet, se 

podařilo včas zastavit 

a zabránit tak neštěstí 

mnohem většího 

rozsahu. Za to jim 

patří obrovský dík. 

Stejně tak si 

poděkování zaslouží 

všichni, kterých  se 

událost dotkla:

- evakuovaní občané 

za trpělivost, se 

kterou snášeli 

omezení a nedostatek 

komfortu, po dobu, 

kdy nemohli být doma,

- členové TJ SOKOL za zázemí sokolovny a pomoc při 

organizaci našeho "evakuačního centra",

- zaměstnanci obce a dobrovolníci, kteří nám v sokolovně 

pomohli se zajištěním všeho potřebného, s nákupy, 

dopravou, úklidem apod.

- všechny zasahující složky IZS, které na místě byly, za 

profesionální přístup a koordinaci celé akce - jsme nesmírně 

rádi, že se podařilo nehodu zlikvidovat bez úniku 

nebezpečných látek.

A podle shakespearovského „Konec dobrý, všechno dobré“ 

máme jednu dobrou zprávu na závěr. Jako kompenzaci za 

komplikace způsobené vykolejením vlaku jsme od 

společnosti ČD Cargo obdrželi dar ve výši 100.000,- Kč, 

samozřejmě i s omluvou za problémy způsobené obci           

a především pak rodinám, které se musely evakuovat. 

Finanční prostředky mají být použity na podporu vědy, 

vzdělávání, kultury, školství či 

požární ochrany  v obci.                  

O konkrétním účelu bude 

Zastupitelstvo obce jednat na svém 

příštím zasedání. Za poskytnutý dar 

dopravci velmi děkujeme. 

Co nás čeká do konce roku
Před dokončením jsou stavební práce na silnici II/330     
(ul. Českobrodská). Konečně se tedy dočkáme běžného 
dopravního režimu bez uzavírek a objížděk, kterých jsme si 
letos „užili“ více, než je zdrávo.  
V druhé polovině listopadu proběhne výsadba listnatých 
stromů v ul. Českobrodská, Na Úhoru, Větrná, Jana Hroudy 
a Za Vrcholem. 
Na přelomu listopadu a prosince by Správa železnic měla 
nainstalovat chybějící úsek protihlukové stěny v úseku      
u benzínové pumpy. V řešení je také osvětlení podchodu, 
jehož instalaci jsme opakovaně urgovali, a úprava šíře lyžin 
pro kočárky. 

Dokončeny budou práce na chodníku v ul. U Cihelny, na 
kanalizaci v ul. Nádražní a Zahradní. V ul. Zahradní bude 
položen nový asfaltový povrch a dojde k výměně kabelu       
a stožárů veřejného osvětlení. Nová světla byla minulý týden 
osazena také na nové stožáry v parku.
Bohužel před zimou nestihneme dokončit slíbenou část 
chodníku v ul. Hořanská, s realizací se počítá na jaře, 
jakmile to počasí dovolí. 
Na jaro je odložena i hlavní stavební část na rekonstrukci 
komunikací v ul. Dlouhá, Na Klínku, Krátká a Jar. 
Kouly, a to z důvodu koordinace s přeložkami kabelů, které 
řeší smluvní dodavatel spol. ČEZ Distribuce. Podle 
klimatických podmínek se začne v březnu/dubnu 2022. 
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Energie
Nejistá situace okolo 
dodávek elektřiny a plynu 
pro následující období        
a nárůst cen se dotkne         
i odběrných míst obce, 
školy a školky. Současné 
smlouvy z r. 2020 nám 
zajišťují dodávky do konce 
letošního roku, dodávky na 

příští rok jsme se rozhodli vyřešit prostřednictvím nákupu 
elektřiny i plynu na komoditní burze PXE. Díky vládnímu 
nařízení o zastropovaných cenách se výhled zdá být o něco 
méně hrozivý než v létě, i tak za dodávku elektřiny a plynu 
zaplatíme cca pětinásobek současných cen. Celkově (včetně 
plateb za distribuci) tak v rozpočtu obce počítáme náklady 
na energie zhruba dvojnásobné oproti roku 2022. 
Co je podstatné, pokud nedojde k nějakému zásadnímu 
obratu, který by měl za následek nedostatek plynu                
a elektřiny, nechystáme se přistoupit k žádným dramatickým 
opatřením, jako např. vypínání veřejného či vánočního 
osvětlení, snižování teploty ve škole a školce pod normové 
hodnoty nebo dokonce jejich uzavření.  Soustředit se chceme 
spíše na optimalizaci režimů vytápění, větrání, apod.  Díky 
tomu, že v uplynulých letech se zrealizovalo několik 
opatření ke snížení energetické náročnosti budov i veřejného 
osvětlení, spotřeby jsme na jednotlivých odběrných místech 
již snížili o 30 – 50%. 
V plánu máme nechat pro území obce zpracovat místní 
energetickou koncepci, kterou budeme financovat z dotace   
z programu EFEKT Ministerstva průmyslu a obchodu. Na 
jednotlivých budovách se pak chystáme řešit další možné 
úspory (výměna zdrojů vytápění, fotovoltaika na střechách, 
apod.). Zároveň doufáme v úpravu legislativy směrem k tzv. 
komunitní energetice. 
Pokud drahé energie trápí i vás, podívejte se, jak a kolik lze 
ušetřit v běžné domácnost na . https://zkrotimeenergie.cz/

Street art 

Na základě zadání Správy železnic došlo v uplynulých 
týdnech k výmalbě podchodu pod tratí, který má být 
poslední tečkou za stavebními pracemi na trati v Poříčanech. 
Ohlasy máme pozitivní i nepříliš nadšené, ale zde víc než 
jinde platí 100 lidí = 100 názorů. 
Nový kabát dostala i budova zabezpečovací techniky naproti 
hospodě U Hroudů, která je vyzdobena kolážemi na motivy 
poříčanských reálií a  českého venkova.
Pokud se chcete podívat na další práce street artistů, kteří 
graffiti realizovali, mrkněte na jejich webové stránky 
www.artsprayers.com. Stojí i za malbami drážních budov        
u přejezdu v Hořanech či na zastávce v Tatcích. 

Mapa kriminality 

Policie spustila webové stránky kriminalita.policie.cz, kde si 
lidé mohou sami dohledat podle vybrané oblasti, jaký typ 
trestného činu či přestupku se odehrál, kdy byl delikt 
nahlášen, a jestli policie dopadla pachatele.

Jen pro zajímavost - v Poříčanech je za měsíc říjen 
evidováno 13 událostí, z toho 10 dopravních přestupků, 
jeden přestupek proti veřejnému pořádku a občanskému 
soužití a dva majetkové trestné činy, z nichž jeden je zatím 
neobjasněn. 

Nové vybavení pro školní jídelnu 
Vybavení školní jídelny 
se v nejbližších měsících 
rozroste o nový 
konvektomat a varný 
kotel, které nahradí staré 
spotřebiče, z nichž 
některé jsou v jídelně již 
od doby jejího otevření 
(80. léta). 

Z celkové ceny 1.418.253,- Kč vč. DPH bude 800.000,- Kč 
hrazeno z dotace z programu SZIF v rámci projektu 
„Modernizace technologií a vybavení jídelny ZŠ Poříčany“, 
zbytek půjde z rozpočtu obce. 
V průměru školní kuchyně vaří okolo 350 jídel denně, 
moderní spotřebiče umožní šetrnější způsob přípravy 
pokrmů, zjednoduší paním kuchařkám práci a navíc jsou 
energeticky úspornější. 

                 Hanka Teršová

KRIMINALITA
POLICIE.CZ
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Z JEDNÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA

Stručné shrnutí bodů projednávaných zastupitelstvem 
obce v uplynulém období. Zápisy v plném znění jsou 
uveřejněny na webových stránkách obce, včetně 
příloh jsou pak k nahlédnutí na obecním úřadu.

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 5/2022, 28. 7. 2022
- schválení dodavatele stavby „Rekonstrukce místních 

komunikací v lokalitě Na Klínku a Dlouhá, Poříčany“, spol. TES, 

spol. s.r.o., cena vč. DPH 10.219.980,37 Kč a schválení dotace 

MMR ve výši 6.250.000,- Kč

-  schválení fin. prostředků z rozpočtu obce na stavební úpravy 

prodejny potravin

-  schválení rozpočtového opatření 5-2022 

-  schválení finanční podpory pro TJ SOKOL Poříčany 

(investiční dotace 105.801,- Kč – beachvolejbalové hřiště)    

a klub kolečkového bruslení (15.000,- na činnost, závody, aj.)

-  schválení dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo – Oprava ul. Pod 

Hájem s f. Prostav

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 6/2022, 23. 8. 2022
-  schválení podmínek prodeje části pozemku parc. č. 1300/1.

-  schválení výpůjčky pozemků v areálu hřiště SK Poříčany

- schválení finanční podpory pro SK Poříčany (investiční 

dotace 70.000,-  Kč – oplocení areálu)

-  schválení předběžné nabídky hasičského vozidla CAS 32, Tatra 815

-  schválení dalšího postupu ve věci cesty na Hořánku

-  schválení rozpočtového opatření č. 6-2022

-  schválení příspěvků na přespolní žáky v souvislosti s růstem 

cen energií

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 7/2022, 13. 9. 2022
-  schválení zprávy kontrolního výboru

-  schválení rozpočtového opatření 7/2022

- rozhodnutí o vymáhání pohledávky za dlužné nájemné          

v prodejně potravin 

- schválení smlouvy o přeložce se spol. ČEZ – rekonstrukce 

komunikací v ul. Dlouhá, Na Klínku atd. 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 8/2022, 19. 10. 2022,  
ustavující zasedání po komunálních volbách
-  složení slibu členů zastupitelstva

-  schválení starostky a místostarosty obce, předsedů a členů 

finančního a kontrolního výboru, krizového štábu                   

a povodňové komise obce, inventarizační komise a školské 

rady

Starostkou obce byla zvolena Hana Teršová, místostarostou 

Aleš Kadeřábek.

Finanční výbor: Luděk Melich, Jan Vencour, Alena Solilová

Kontrolní výbor: Roman Voráč, Pavel Kalaš, Lucie Buřvalová

Zástupci obce ve školské radě: Petra Hrabě Dusilová, Roman 

Voráč, Lucie Buřvalová

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 9/2022, 8. 11. 2022
-  rozhodnutí o výši odměn pro neuvolněné členy 

zastupitelstva – odměny budou ponechány ve stávající výši 
-  schválení nákupu energií pro r. 2023 prostřednictví aukce na 

PXE burze
-  schválení dodavatele elektrického konvektomatu a varného 

kotle pro školní kuchyň. Vybavení bude financováno z dotace    

programu SZIF ve výši 800.000,- Kč
-  schválení záměru prodeje části pozemků 1300, 600 a 693/10 

v k.ú. Poříčany vlastníkům sousedních nemovitostí
-  schválení pronájmu pozemků v průmyslové zóně u dálnice 

spol. Skanska pro umístění dočasné deponie stavebního 

materiálu
-  schválení nájemní smlouvy na obchod potravin Hořanská 113 

se spol. Uzeniny Beta
- schválení záměru krátkodobého pronájmu části objektu  

Dřevony
-   schválení prodeje nepotřebného majetku – VW Transporter
-  schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo s f. Prostav – termín 

dokončení díla – opravy chodníků
- schválení finanční podpory SK Poříčany (15.000 - zimní 

soustředění dětí), SDH Poříčany (15.000 – cvičení jednotek); 

Sportujeme spolu (20.000 - běžecký závod Poříčanské Jelito)
-  schválení smlouvy budoucí o zřízení věcného břemene – el. 

přípojka pro stavbu na pozemku parc. č. 907/2

LESNÍ ŠKOLKA POŘÍČANY
prodává

VÁNOČNÍ STROMKY

    Sobota - Neděle

 3. -   4.12.
    10. - 11.12.

 17. - 18.12.

od 8 do 17 hodin
Poříčany u mlýna (ul. Klučovská)     

p. Koláček, tel.: 739 108 418



Padesát jedna odstínů baroka

Stezka dlouhá 51 kilometrů, 15 zastávek, baroko     
a příběh víry. A jeden odvážný cíl: zachránit méně 
známé barokní památky v regionu. To všechno 
spojuje projekt Středočeské baroko, za kterým stojí 
Bára Vlasáková a Šárka Havlíčková. 

Text: Jiří Hrabě

Jak vznikla 

myšlenka udělat 

středočeské baroko?

Bára: Vznikla hlavně 

strašně dávno. Možná 

před dvanácti lety. 

Poříčany v té době 

nebyly na žádné 

turistické trase, nebyla 

tu turistická značka, 

cyklostezka, prostě nic. Bydlela jsem tehdy nedaleko 

kostela, v Klučovské ulici, Šárka na faře a mezi námi byl 

barokní kostel. Sakrálních památek je v krajině spousta, řada 

z nich je drobných, lidé o nich nevědí. Přitom mají všechny 

zajímavý příběh. Tak to začalo.

Proč jste vůbec měly potřebu zakreslit Poříčany na 

turistickou mapu?

Bára: Už v té době jsme měli sdružení Kostel, jehož cílem 

je záchrana a oprava poříčanského kostela. 

Šárka: To bylo kolem roku 2013. Předtím jsem v Plzni měla 

projekt Západočeské baroko, který upozorňoval na barokní 

památky v regionu. Tehdy jsem Báře říkala, že uděláme 

Středočeské baroko. Začaly jsme nad tím fantazírovat, že 

takto upozorníme na náš krásný barokní kostel, zachráníme 

ho a vytvoříme stezku, která zmapuje místní barokní 

památky. A že po této stezce přidáme další ve středních 

Čechách. Ty velké památky, třeba ty na seznamu UNESCO, 

mají o pozornost postaráno. Neznamená to ale, že ty menší 

nestojí za to, aby je lidé vnímali. 

A proč to tedy trvalo celých osm let?

Bára: Hlavně proto, že jsme na tom pracovaly ve volném 

čase, při práci, dětech a zadarmo.

V brožurce, kterou jste ke Středočeskému baroku vydaly, 

je i mapa. Je na ní 15 památek na trase dlouhé 51 

kilometrů. Podle jakého klíče jste vybíraly?  

Bára: Klíčem bylo baroko. Naším středobodem byl 

poříčanský kostel. Proto vzniklo spojující téma zbožnosti, to, 

jakým způsobem se prožívala víra právě v baroku. Na 

základě toho jsem vybrala drobné barokní památky v okolí, 

které jsme se pokusily poskládat do jednoho příběhu.  

Máte energii, abyste to posouvaly dál a vznikaly další      

a další stezky?

Bára: Když na to někdo jiný bude shánět peníze, proč ne. 

Šárka: Teď jsme si řekly, že bude dobré, když oživíme 

tohle. Mluvila jsem se všemi správci míst, kudy stezka 

Středočeského baroka vede. Všichni vítali, že by byla 

pozornost otočená k nim. Nedělali jsme na to žádnou 

kampaň v médiích, ukázaly jsme jen maketu všech míst na 

poříčanském jarmarku. Jsou už ale hotové webové stránky 

www.stredoceskebaroko.cz, až budu mít víc času, chystám 

se i na facebook. Snad to bude už na jaře. 

Padesát jedna kilometrů, to je docela štreka…

Šárka: Nejde to dát na jeden zátah. Jde o to, rozvrhnout si 

čas a věnovat ho třeba jen části trasy. Mít možnost prožít ta 

místa, nespěchat.

Řada památek na vaší trase je v neutěšeném stavu, platí 

to pro poříčanský kostel, ale třeba i pro ten ve Štolmíři. 

Je dalším cílem vašeho projektu upozornit na zanedbané 

památky dárce či podporovatele?

Bára: To byla součást prvotního záměru. 

Šárka: Dokonce jsme už projekt na opravu poříčanského 

kostela v minulosti přihlásili do grantové výzvy z Norských 

fondů. Myslely jsme si, že máme šanci. Pak jsme se ale 

dozvěděly, že jsme o peníze soutěžily třeba s Kuksem              

a jinými velkými památkami. I proto to nevyšlo. Ale ono je 

to normální. Systémová změna od myšlenky k realizaci trvá 

patnáct až dvacet let.  

Bára: Ale díky tomu, že jsme to téma oživily, nechala 

českobratrská církev udělat novou střechu. Bez té aktivity by 

nebyla. 

Proč by se lidé, pokud tam nebyli, měli jít do 

poříčanského kostela podívat?

Bára: Zaprvé je to krásná stavba, která tu má dlouhou 

historii. Býval to středobod obce. Pro řadu lidí může být 

zjištění, jak významná a cenná památka to je, velkým 

překvapením. I příležitostí najít k tomu místu nějakou vazbu. 

Šárka: Za tu dobu, co se kostelu věnujeme, jsme se setkaly  

s dvěma polohami lidí: neutrálními a těmi, co jsou proti víře 

a církvi doslova vysazení. Což chápu. Ale zároveň, kdyby se 

kostel opravil, mohl by to být krásný reprezentativní kulturní 

prostor. Nyní už mám třeba potvrzený vánoční koncert se 

sopranistkou Janou Ryklovou, která přiveze harfenistku, 

přijdou i děti… Je to prostě příležitost přivést sem trochu 

náročnější kulturu.

Šárka Havlíčková naživo, Bára Vlasáková na dálku online.
I tak může vznikat rozhovor.  
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barokního andílka a čertíka. Ti čtenáře a turisty provedou 

příběhem středočeského baroka, místo po místu. 

Autorem obrázku je ilustrátor a animátor Václav Bícha. 

Jak jste vybrali jeho?

Bára: Kdysi dávno jsme spolu pracovali na nějakých DVD. 

Ještě jako chudý student pro mě dělal titulky. Evidentně to 

udělal blbě, což jsem už zapomněla, ale když jsem v různých 

kruzích začala shánět ilustrátora, ozval se mi, že to nakreslí 

za dobrou cenu, protože má pořád výčitky, že to tenkrát 

zkazil. Vůbec jsem netušila, že se stal mezitím ilustrátorem  

a odstěhoval se do Portugalska. Dělá třeba kresby na 

skateboardy. V těch jeho ilustracích jsem objevila nějaký 

rozměr, který se hodil k našemu záměru a tak jsme do toho 

šli. Ilustrace ke středočeskému baroku tak vznikaly               

v Portugalsku.  

Tak teď už snad zbývá jen dát ty památky dohromady…

Šárka: To je samozřejmě skvělý cíl. U poříčanského kostela 

je už řada věcí připravených, máme hotové restaurátorské 

průzkumy, nacenění všech prací, rozpočet, statiku, 

architektonické úpravy okolí, je tam vše až ke stavebnímu 

povolení. Tehdy to v roce 2014-15 včetně rekonstrukce 

márnice a nových toalet bylo nějakých 17 milionů. Kdyby se 

to v budoucnu povedlo, budou mít Poříčany v obci 

slavnostní místnost, která tu zatím chybí a kde by se daly 

pořádat nejrůznější akce, slavnosti, svatby, pohřby i kulturní 

události.

Před měsícem jste stezku středočeského baroka poprvé 

ukázali lidem na poříčanském jarmarku. Na papírové 

maketě jste měly všech 

15 zastavení a možnost 

dát hlas místu, které je 

mi nejbližší. Jak to 

dopadlo?

Šárka: moje naivní 

představa, že podle 

panáčků budeme vědět, 

kde se komu líbí nejvíc, se ukázala jako blbost, protože si 

děti začaly hrát a dělaly si          s panáčky, co chtěly 

(smích). Ale většina lidí, kteří si ode mě vzali brožurku, 

říkali, že je to dobrý nápad a že děkují za inspiraci. 

Bára: Já s několika lidmi mluvila o historických detailech, 

bylo znát, že ta místa znají a zajímají se o ně. To mi udělalo 

radost. 

Mimochodem, poříčanský jarmark se letos konal už po 

jedenácté. To už je slušná tradice. Jak tohle své dítě 

hodnotíte?

Šárka: Sen každého komunitního hráče je, aby se jeho 

V roce 2011 jste založily sdružení Kostel, které mimojiné 

začalo ve spolupráci s obcí pořádat Poříčanský jarmark. 

Co ještě bylo jeho náplní?

Šárka: Prvních pět let jsme třeba s Bárou samy kostel 

uklízely. Teď už to funguje jinak, velmi dobře se o to stará 

Jirka Rytina s manželkou. Trhaly jsme plevel ze schodů, 

které byly rozpadlé. Teď jsou krásné, protože se opravily.    

K tomu nová zídka před kostelem. Vlastně za těch deset let 

vidím výborný posun. Chce to trpělivost, trvá to, než se 

přidají ostatní.

Možná to hodně lidí neví, ale z kroniky obce jsem se 

dozvěděla, že Poříčany byly vždy spádovou obcí, co se týče 

vzdělávání. V období Marie Terezie sem chodilo do školy 

1200 dětí! To je čtyřikrát víc než teď. Učilo se po různých 

budovách v obci, ve třech směnách, Třeba tady v téhle farské 

místnosti, kde teď sedíme, byla třída taky.                       

Učilo se i v hospodě. Zkrátka to vzdělávací klima je tu 

odjakživa, kultura tu má silné kořeny a my bychom na ně 

rády navázaly.   

Co třeba farská zahrada, máte nějaké plány s ní?

Šárka: Když jsme se sem s Romanem přistěhovali, říkali 

jsme si, že je tu málo veřejné zeleně a že přístupná farská 

zahrada - pokud by se něco udělalo se stodolou, která je dnes 

už bez střechy - by tomu mohla pomoci. Chtěli jsme tam 

obnovit ořechový sad, ale v té době neměl nikdo zájem se 

zaktivovat a jít do toho. Ale ona je i tak úžasná. Je tam 

mnoho druhů ptáků, třeba stehlíci, srnky nám chodí až pod 

okna. Divočina je v pořádku. 

Vraťme se ke Středočeskému baroku. Když jako turista 

vyrazím na výlet, co na těch místech, kromě památek 

samotných, najdu?  

Bára: Chceme tam v těchto dnech umístit QR kódy              

s odkazem na informace o konkrétním objektu. 

Šárka: V příštím roce bychom pak chtěly instalovat na 

každé z míst barokní patník z umělého kamene, který by 

obsahoval i skrýš pro brožurku o Středočeském baroku.

Text brožurky napsala Lucie Lukačovičová, spisovatelka 

a překladatelka, která píše fantasy a sci-fi literaturu. 

Proč právě ona?

Bára: Líbil se mi její styl psaní i to, že hodně pracuje           

s dětmi. Tušila jsem, že když na ní navalím všechny rešerše    

a scénář, bude už vědět, jak to pojmout. A to se splnilo.

A je tedy pro děti nebo pro celou rodinu?

Bára: Je to taková nenáročná pohádka, kterou si může číst 

rodina společně. Knížka má dva průvodce, baculatého 
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nápad stal vlastnictvím komunity. Tak to cítím. Letošní 

jarmark jsem si užívala, bavila mě ta energie, jak to tam žilo, 

líbilo se mi, že se tam prolínají různé generace a že to 

nepatří žádnému spolku, ale všem. 

Bára: Od začátku byl jarmark pro všechny. Dneska už je to 

opravdu tradice. Poříčanská. A to je skvělé. 

Šárka: Ještě postřeh z letoška. Když přišel divadelník Pavel 

Šmíd a viděl, že má hrát svou loutkovou pohádku na návsi 

před kostelem, říkal nám, že jsme se zbláznily, že je to 

intimní pohádka a že v tom hluku a počtu lidí je to nesmysl. 

Ale tady se stalo něco neuvěřitelného. Když začal hrát, 

náves ztichla, všichni se otočili k němu a soustředěně 

sledovali pohádku. Bylo to až takové rodinné, děti, rodiče, 

dědečkové, babičky, všichni dohromady. 

V Poříčanech to není průchoďák jako jinde, kde si člověk 

koupí pivo, obejde stánky a za dvacet minut zmizí. Lidi na 

jarmarku zůstávají klidně celý den, přijdou na koláčovou 

soutěž a odchází až dohraje kapela.

Kde vidíte projekt za pět let?

Bára: Nevím, jestli je to pět let nebo třicet, ale mě by se 

líbilo, kdyby to byl impuls k tomu, aby se lidi začali vracet  

k těm drobným věcem, které mají v podstatě pod nosem. 

Aby zjistili, že když se chtějí vydat na zajímavý výlet, 

nemusí jet někam tři sta kilometrů, nemusí letět letadlem na 

druhý konec Evropy. Že tady máme strašně moc zajímavých 

věcí    a stojí za to je objevovat a že k tomu stačí třeba jen 

okruh deseti patnácti kilometrů. A najdou celou řadu 

zajímavých příběhů. 

Šárka: Já si představuju, že se o něm ví, a že třeba někoho 

napadne na trase přidat cyklostezky, aby lidi mohli i s dětmi 

výletovat bezpečně. A že to podnítí i vznik nějakého místa, 

kde se bude dát občerstvit a najíst.

Kde sehnat Středočeské baroko:

- Obecní úřad Poříčany

- Kostel sv. Gotharda v Českém Brodě

- Informační centrum Český Brod

- Pizza Chotouň 

nebo vše přehledně na www.stredoceskebaroko.cz
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Svatováclavský běh
V úterý 11.10. se na naší škole 
konal každoroční Svatováclavský 
běh. Tento rok se vybrali jen 
dobrovolníci, kteří se chtěli běhu 
účastnit. Ostatní plnili různé 
disciplíny na chrásteckém hřišti, 
protože v Poříčanech byla složitá 
situace kvůli vykolejení vlaku. 

Vedení školy děkuje SK Čechie Chrást za tuto možnost.
Kolem 8. hodiny jsme vyrazili s panem učitelem Adamíkem 
ze školy a šli jsme do Chrástu. Po příchodu na hřiště se 
všichni rozeběhli na svá stanoviště a vyčkávali na ostatní 
třídy. Já jsem byl na stanovišti, kde se děti náhodně, ale 
férově rozdělily do dvou skupin a soutěžily v přetahování 
lanem.
Děti soutěžily holky proti klukům, všichni proti všem, 8.A 
proti 8.B, nejsilnější proti ostatním apod.
Další stanoviště byla: trojskok snožmo, skákání přes 
švihadlo, házení tenisovým míčkem do dálky, hod 
medicinbalem přes hlavu, sestřelování kuželů míčkem          
a pinkání míčkem na raketě.
Když všechny třídy odešly, 
začali jsme stanoviště uklízet 
a připravovat se na odchod. 
Při cestě zpátky jsme 
podpořili spolužáky účastnící 
se běhu, kteří vyhráli 3. místo 
a došli jsme do školy.
Všichni jsme si den užili.
                                                                                      Filip A.

Strašidelná zahrada
Duchové, strašidla, 

čarodějnice a další 

nadpřirozené bytosti 

se v předvečer 

podzimních prázdnin 

sešly v zahradě školy. 

Účast byla opravdu 

hojná, vždyť přišla bezmála stovka dětí! 

Strašidelně nazdobená zahrada skrývala nejen tančící duchy, 

kostlivce, hejkaly, dýňové panáčky, postavičky ze slámy, ale 

i další strašidla, která děti vyrobily společně se svojí třídou 

nebo samostatně za pomoci rodičů.

Velké, malé i ty nejmenší děti statečně plnily 

úkoly na strašidelné stezce za sladkou 

odměnu. Následovala diskotéka, při které si 

děti v maskách společně a hlavně s chutí 

zatancovaly. 

Závěr odpoledne patřil vyhlášení výsledků 

hlasování o NEJ vytvořené strašidlo a 

nejlepší masku jednotlivců. Pěkný a teplý 

podzimní podvečer plný zábavy a strašidel si 

užily nejen děti, ale i jejich rodiče, a to je pro 

nás největší odměnou :-). 

                                                    Eva Petříková

Puntíkový den v naší škole
Protože mezinárodní den psoriázy neboli lupénky připadl 

letos na sobotu 29. 10., kdy jsme byli všichni dávno na 

podzimních prázdninách, rozhodli jsme se připomenout si    

s našimi žáky 

tuto nemoc 

vlastním 

puntíkovým 

dnem už v úterý 

25. října. 

Puntíkový den 

pro nás krásně 

zorganizovala 

třída 2.B, která 

byla k tomuto 

počinu jako 

stvořená, protože puntíkovaný šátek Ferdy mravence je již 

od první třídy jejím poznávacím znamením. Žáci se do akce 

Puntíkový den pustili s velkým elánem a odhodláním 

shromáždit v naší školní aule co největší počet žáků, kteří 

svým puntíkovaným oblečením vyjádří hlavní myšlenku celé 

akce: seznámil jsem se s tím, jak se nemoc zvaná lupénka 

projevuje a vím, že není nakažlivá. Že nám osud lidí trpících 

psoriázou není lhostejný, dokazují všechny puntíky, které na 

fotkách vidíte.

Více o akci Puntíkový den v celorepublikovém měřítku 

naleznete na stránkách https://puntikovyden.cz/.

Děkuji malým organizátorům ze 2. B a všem zúčastněným 

za projevenou solidaritu!

                                                                       Zuzana Vaníčková

Putování s Vodní vílou
Začátkem října, když jsou ještě teplé dny, jsme v rámci 

probíraného tématu 

Počasí navštívili         

s dětmi z mateřské 

školy Vodní dům        

v Hulicích.

Interaktivní expozice 

uvnitř i venku 

umožňuje hravou 

formou nahlédnout do 

všech podob vodního 

světa. Využívá i krásnou krajinu v okolí s vodárenskou 

nádrží Švihov.

Děti byly nadšené hlavně z možnosti her s vodou, 

inspirativní byl připravený vzdělávací pořad, ve kterém jsme 

si připomněli vědomosti o koloběhu vody.

Pokud hledáte zajímavé místo na víkendový výlet s rodinou 

či přáteli, určitě Vodní dům doporučujeme.

                                                                                      kolektiv MŠ
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Výprava do Beneluxu
Ve dnech 31.10. – 4.11. jsme se s žáky 7. – 9. třídy zúčastnili 

poznávacího zájezdu 

do zemí Beneluxu. 

Všichni jsme se na 

zájezd velmi těšili      

a naše očekávaní, 

které bylo už tak 

veliké, bylo 

mnohonásobně 

překonáno. Po 

mlhavém večerním 

odjezdu a dlouhé 

cestě autobusem, jsme v úterý ráno konečně dorazili do naší 

první cílové země, kterou bylo Nizozemí a její hlavní město 

Amsterdam. Z autobusu jsme vystoupili u hlavního nádraží  

a naše kroky zamířily na náměstí Dam, kde byla možnost 

zakoupit různé suvenýry. Odtud jsme se propletli 

křivolakými uličkami, přes nespočet mostů k domu Anny 

Frankové, kde jsme vyslechli její pohnutý osud. Věřím, že 

dnes již každý účastník zájezdu ví, kdo Anna byla. 

Následoval slalom mezi množstvím zaparkovaných kol        

a neustále cinkajících cyklistů k Rijksmuseum. Zde jsme se 

rozdělili na dvě skupiny – jedni šli prozkoumávat umění      

a historii do muzea a druzí zamířili na výlet po 

Amsterdamských kanálech v turistické lodi. Projížďka to 

byla velice zajímavá, potěšil audio průvodce v nepřeberném 

množství jazyků. Dozvěděli jsme se mnohé zajímavosti, 

třeba proč jsou domy tak úzké, proč jsou nakloněné, kdy 

byly kanály vybudovány apod. Zkrátka už víme, proč se 

Amsterdamu říká „Benátky severu“. Následoval odjezd do 

hotelu na předměstí Bruselu, kde jsme se po noci strávené    

v autobuse, spoustě nachozených kilometrů a plni zážitků     

s radostí uložili ke spánku.

Středa začala vydatnou hotelovou snídaní, která nám dala 

základ do dalšího dne plného očekávání. Naším cílem bylo 

město Brusel. Počasí bylo stejně jako první den bezchybné,   

a tak jsme si procházky ve stínu mohutného Atomia opravdu 

užili. První na řadě byl park Mini-Europe. V tomto parku 

modelů najdeme všechny významné pamětihodnosti z celé 

Evropy. Viděli jsme nejen Big Ben, Eiffelovu věž, Vítězný 

oblouk, ale i Staroměstskou radnici s orlojem. Po poledni 

nás čekalo centrum Bruselu. Prošli jsme kolem impozantní 

katedrály svatého Michala a Guduly, obdivovali jsme 

Královský palác, který je oficiálním sídlem belgického krále. 

Naše další kroky směřovaly na Grand Place, nádherné 

náměstí zapsané na seznamu UNESCO, pak kolem 

Manneken-Pis a Jeannekene-Pis (čůrající chlapeček              

a holčička) a nádhernou Královskou galerií Saint–Hubert 

zpět k autobusu. Všichni jsme se shodli na tom, že Brusel 

působí neuvěřitelně vzdušným dojmem. 

Třetí den jsme zhruba po 3 hodinách cesty dorazili do jedné 

z nejbohatších zemí a posledního velkovévodství na světě, 

Lucemburska. První zastávka byla v Lucemburku                 

v katedrále Notre-Dame, kde je v kryptě místo posledního 

odpočinku Jana Lucemburského. Podél velkovévodského 

paláce jsme došli až k náměstí Jana Palacha. Sílící déšť 

ukončil naši procházku a zůstal s námi až do francouzského 

města Štrasburk. I přes nepřízeň počasí jsme byli odměněni 

krásně nasvícenou katedrálou Panny Marie, před níž si 

člověk připadá opravdu maličký. Následovala procházka 

podél řeky Rýn, uličkami s hrázděnými domy zpět                

k autobusu a pak už jen noční cesta domů. 

Věřím, že mnozí z nás se sem ještě někdy rádi vrátí. Ať už    

v rámci školního výletu nebo po vlastní ose. Závěrem bych 

ráda poděkovala všem zúčastněným žákům, kteří se chovali 

ukázněně a naší škole rozhodně neudělali ostudu. 
                                                                   Michaela  Karcolová

První akce prvňáčků
Dnes 11.10. jsme závodili na 

SVATOVÁCLAVSKÉM 

ZÁPOLENÍ.
Svoje síly ukázalo 15 žáků 

ve třech družstvech. Nejlepší 

výsledek mělo družstvo ve 

složení: Anetka, Anežka, 

Janek, Lojzík a Šimon G. 

Další dvě družstva měla 

stejný čas, takže byla na 

druhém místě. 

GRATULUJEME!!! 
Ostatní, kteří jsme 

nezávodili, jsme závodníkům přenesli bundy a batůžky, aby 

se nemuseli vracet a mohli hned svačit.
Takže celá třída byla velmi aktivní a ukázala, že jsme už po 

pár týdnech ve škole dobrá parta! 
                                                                                         J. H. 1. A

Mladí turisté při ZŠ Poříčany  
Je to již pět let, co jsme            

s kolegyní Zuzanou 

Vaníčkovou dostaly nápad na 

otevření turistického kroužku. 

Během každého školního roku 

se podaří uskutečnit zhruba     

sedm sobotních výletů, počet 

mladých turistů se pohybuje 

kolem 10. Musím přiznat, že se na výlet vždy teším               
a obvykle mám pár nápadů v záloze. Občas nám nepřeje 

počasí a někdy situace v dopravě. Zatím se ale podařilo 

všechny plánované akce uskutečnit. Myslím, že spokojení 

jsou i účastníci, někteří již patří mezi tzv. stálice. Kromě 

zdolání stanoveného počtu kilometrů a dosažení vytyčeného 

cíle si vždy najdeme i čas na soutěže hry nebo podobné 

aktivity. Níže se můžete podívat na ukázky z básnické 

tvorby účastníků.
První výlet tohoto školního roku se uskutečnil na zámek ve 

Zruči nad Sázavou a rozhlednu Babka.
Doufám, že nás čeká mnoho pěkných turistických zážitků     

i v budoucnu, nejen v letošním roce, a že i nadále se najdou 

v řadách našich žáků nadšení mladí turisté.
                                                                       Marcela Šebestová 
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TRENÉRKA SRDCAŘKA
Karolína Soukupová jako letitá krasobruslařka na ledě 

se světovými úspěchy založila první 
klub v ČR kolečkového krasobruslení 
před necelými třemi lety, kdy vše 
začalo příměstským táborem právě    
u nás, v sokolovně v Poříčanech. 
Letos v celorepublikové soutěži 
trenérů dětí a mládeže získala titul 
„TRENÉRKA SRDCAŘKA“. Nyní 
čítá Artistic skating club Roller 45 
členů a pyšní se několika opravdu 
velkými úspěchy.

„Nejčerstvější“ a absolutně největší trenérský úspěch je 

právě získání titulu v celostátní soutěži Díky, trenére.  

Dalším velikým úspěchem pro Karolínu a její ASCR byla 

letošní nominace na Sportovce roku Středočeského kraje, 

kde se šest slečen s trenérkou zúčastnily slavnostního 

galavečera v Neratovicích.

Loni ASCR pořádal historicky první závody v ČR                

v kolečkovém krasobruslení „Vánoční kolečková brusle“, 

kde vybojovaly medaile i krasobruslařky z Poříčan. Poté se 

pokročilé závodnice nominovaly na Mistrovství republiky, 

kde vybojovaly jeden titul Mistryně ČR, dva tituly 

Vicemistryně ČR a v Poháru ČR zvítězil i quartet, se kterým 

by Karolína ráda vyrazila na jaře 2023 na Mistrovství 

Evropy do Portugalska. Podmínkou je sehnat dostatek 

finančních prostředků, což je velký problém pro každý nový 

sport. Jako jediný klub kolečkového krasobruslení v ČR má 

ASCR závodnici, která se pravidelně účastní Mistrovství 

Evropy a světových šampionátů v kolečkovém 

krasobruslení.

Dalším menším úspěchem je fakt, že si právě tento klub 

vybrala Česká televize pro natáčení jednoho z dílů do 

nového sportovního pořadu pro děti o kolečkovém 

krasobruslení, který se bude vysílat od nového roku 2023     

a kde uvidíte        

i dívky z Poříčan.

Dále se klub 

účastní různých 

společensky-

sportovních akcí  

v tělocvičnách     

i venku, největší  

z nich byl loni asi 

Food Fest            

v Poděbradech.

Pravidelné kurzy kolečkového bruslení pro děti, které se těší 

velké oblibě, probíhají pod vedením trenérek Karolíny a její 

dcery Andrey v Kolíně, Nymburce a v Poříčanech.

11. prosince 2022 klub pořádá v kolínské sportovní hale 

Borky 2. ročník Vánoční kolečkové brusle, kam jste všichni 

srdečně zváni.

Co nového v mládežnickém fotbale?
Poříčanské fotbalové 

mládeži se chýlí 

podzimní část 

sezony ke konci. 

Letos se nám 

podařilo přihlásit 

všechny kategorie    

a v mladší přípravce 

dokonce dva týmy.

Předpřípravka pod 

vedením trenérky 

Martiny absolvuje turnajovou formu zápasů, kdy se jednou 

za 14 dní odehraje mezi přihlášenými týmy dopolední turnaj. 

Děti hrají formu 3+0 na malé branky. Díky tomu padá 

spousta gólů, což znamená i spoustu radosti.

Mladší přípravka A, kterou mají na starosti trenéři Kubové, 

hraje taktéž turnajovou formu, ale už na přípravkové branky 

a systém 4+1.  Oproti tomu mladší přípravka B pod vedením 

trenérů Honzy a Marcely zatím hraje s mladšími ročníky      

a děti se s větším hřištěm a brankou spíše seznamují.

Velmi dobře si vede starší přípravka, kterou vede trenér Petr. 

Ve většině turnajů patří předvedenou hrou k nejlepším.

Mladší žáky mají na starosti trenéři Michal a Tomáš. Díky 

výsledkům podzimních víkendových zápasů Poříčany 

okupují čelo tabulky a všichni držíme palce, aby vyhráli       

i v posledním kole, které rozhodne. Tým na to určitě má! 

Ostatně je čeká kvalitně obsazená zimní liga na pražském 

Meteoru.

Nově vytvořený tým starších žáků pod vedením trenérů 

Petra a Tomáše předvádí velmi dobré výkony a patří             

v tabulce do klidného středu. V lednu je pro hráče 

připraveno soustředění ve sportovním centru Brandýs nad 

Labem.

Dorost, hraje podzim v Liblicích, se kterými se pro letošní 

sezonu pro nedostatek hráčů spojil. Na jaře se zápasy 

přesunou do Poříčan. Bodově to sice není úplně zázrak, ale 

kluci si sedli jako parta a to je super! Ti starší navíc 

pravidelně chodí „vypomáhat“ ve svých klubech hráčům 

z A týmu nebo do béčka.

V zimní části přípravy se družstva 

budou připravovat v poříčanské 

sokolovně a na umělé trávě v Liblicích 

a Kounicích. V Liblicích máme           

k dispozici i halu, aby na sobě hráči 

mohli pracovat celou zimu. 

Do budoucna bychom samozřejmě 

chtěli být soběstační a mít hřiště          

s umělou trávou i v našem areálu. 

Vzhledem k počtu družstev se to pro 

přípravu v zimě zdá se být už nezbytné. Věříme, že se nám 

projekt podaří zrealizovat co nejdříve, stejně jako další 

záměry klubu (doplnění a rekonstrukce oplocení, atd.).

Marcela Koulová
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Sportovci a Laura a její tygři pro 
Domácí hospic Nablízku

V neděli 23. 10. se        
v Milovicích konal pátý 
ročník Běhu pro 
hospic. V rodinné 
atmosféře se sešli 
sportovci                      
a podporovatelé 

Domácího hospice Nablízku, z. ú. Akci podpořila i slavná 
jména jako kuchař Vladimír Palička. Běh pro hospic 
korunoval koncert kapely Laura a její tygři.

Běh pro hospic se stal již 
tradiční událostí. Letos 
organizátoři připravili již pátý 
ročník. Útočištěm pro běžce 
byla Církev bratrská              
v Milovicích, u jejichž areálu 
byl start pro závodníky          
a zázemí po doběhnutí. 
Cesta pokračovala 
milovickými lesy a okolím. 

Běžců, kteří se rozhodli běžet a tím podpořit i hospicovou 
péči, bylo na sto sedmdesát.

Neoddělitelnou součástí běhu je i příjemná rodinná 
atmosféra, tu se letos podařilo podtrhnout. Zpestřením 
letošního ročníku byl koncert rockové skupiny Laura a její 
tygři. Kapela vystoupila na závěr akce a přítomní se díky 
hudbě po sportovních výkonech odreagovali. „Naše kapela – 
Laura a její tygři – hraje každý rok 2 až 4 benefiční koncerty. 
Akce nám dává smysl a podporuje ty nejpotřebnější z nás,” 
odpovídá na otázku, proč se členové skupiny rozhodli Běh 
pro hospic podpořit, kapelník a zakladatel této rockové 
skupiny Karel Šůcha.
Běžci a jejich rodiny se mohli při koncertu občerstvit, ať už 
sladkým a polévkou od dobrovolníků, nebo také výborným 
gulášem profesionálního kuchaře Vladimíra Paličky, mj. šéfa 
menz Univerzity Karlovy. Laura a její tygři i Vladimír Palička 
přijeli a podpořili akci bez nároku na honorář. 

Běhu se dostalo velké podpory z řad osobních dárců, ale         
i větších sponzorů, kteří přispěli finančně i hmotným darem. 
„Běh pro hospic se konal za finanční podpory měst Lysá nad 
Labem a Milovice. Také běžci byli velmi štědří, na naší 
hospicovou činnost se nám podařilo vybrat přes 61 tisíc 
korun. Všem patří náš velký dík,“ dodává Bohumila 
Urbanová, ředitelka Domácího hospice Nablízku, z.ú.

Domácí hospic Nablízku, z. ú. umožňuje odbornou pomocí  
a komplexní podporou umírajícím pacientům zůstat v 
posledních chvílích svého života doma, v obklopení 
blízkých. Hospicový tým dojíždí do domácností dle potřeby 
pacienta a je k dispozici 24 hodin 7 dní v týdnu. Zdravotníci 
pomáhají tlumit fyzické bolesti, ale zastávají i roli psychické 
podpory. 

Více informací o hospicové péči na webu hospice 
www.hospic-lysa.cz.

Anežka Urbanová 

PR manager junior, tisková mluvčí 

Úspěch poříčanského stolního tenisu

Do letošní sezóny 2022/2023 vstoupili stolní tenisté Poříčan 
historickým úspěchem! „A“ tým, ve složení: Trpálek, Král, 
Chocholáč, Strnad, Melichová postoupil do 1. třídy 
regionálního přeboru. Postup si družstvo zasloužilo stabilně 
dobrými výkony hráčů v minulých sezonách a uvidíme, co 
přinese tento rok. 
V současné době má oddíl stolního tenisu ještě „B“ družstvo, 
které hraje 4. třídu regionálního přeboru. Tým, ve složení: 
Vlček, Hingar, Novák, Novotný, Vosecký, Somr, Ramajzl, 
má ambice postoupit zpět do 3. třídy, kde hrál několik 
minulých let. 
                                                                                  Bára Melichová
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Jak si vedou naši malí hasiči

Jak už jistě víte z minulého Posla, SDH Poříčany se 

rozrostlo o nové mladé členy. Letos se k nám přihlásilo 23 

nových dětí ve věku od 4 do 14ti let, celkem tedy máme 36 

členů mládeže. 

Tuto sezónu jsme pojali spíše jako adaptační. Zúčastnili 

jsme se závodů Podlipanské ligy, kde si zasoutěžila dvě 

družstva přípravky, mladší i starší žáci. Na začátečníky si 

děti nevedly vůbec špatně a popraly se bravurně se vším, co 

závody obnášejí. Jsme na ně pyšní :-)! 

Na konci října jsme společně s rodiči uspořádali 

Halloweenské dýňohrátky. I přes malou účast se odpoledne 

velice vydařilo a společně jsme si to užili. 

Tímto chci všem našim dětem poděkovat a pochválit je za 

to, co dokázaly a popřát jim spoustu úspěchů nejen v 

požárním sportu. Velké díky patří také členům SDH 

Poříčany, kteří nám s dětmi pomáhají při tréninku a na 

závodech. 

                                                                       

Máte zájem o návštěvu
MIKULÁŠE s ČERTY a ANDĚLEM?

Pokud ano, my Vás 
5. prosince rádi navštívíme!

Objednávky volejte 
každý den po 17. hod.

na telefonní číslo 
737 043 383

Lucie Roupcová

Cvičení jednotek opět prověřilo 
dobrovolné hasiče 
22. října jsme již po sedmé uspořádali taktické cvičení. 

Letos se zúčastnilo 10 jednotek: Břežany II, Jenštejn, 

Klučov, Poříčany A a B, Rostoklaty, Semice, Sokoleč, 

Tuklaty a Třebestovice. Pro hasiče bylo připraveno 

devět stanovišť, kde pod odborným dohledem 

profesionálů jednotky plnily disciplíny zaměřené na 

první pomoc, fyzickou, praktickou a teoretickou 

zdatnost. Cílem bylo reálně nasimulovat situace, se 

kterými se mohou při výjezdech dobrovolní hasiči 

setkat. V celkovém hodnocení se nejlépe umístily 

Poříčany B, Klučov a Poříčany A. Velkou ctí nám byla 

pochvala od nového velitele stanice HZS Český Brod 

Martina Jedličky za organizaci a celkové provedení. 

Během cvičení byla přítomna i Česká televize, která 

pořídila záběry, které byly odvysílány 6. listopadu       

v hlavních zprávách.

Ilona Váňová
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Pojeďte s námi do divadla!

Neděle 29. 1. 2023 od 15:00 
LÁSKA NEBESKÁ 
muzikál z písní Waldemara Matušky
Divadlo Broadway 
přízemí, řada 20 a 21 - 599 Kč
 

Neděle 12. 3. 2023 od 15:00  
SLUNCE, SENO, JAHODY 
muzikál na motivy známého filmu
Hudební divadlo v Karlíně 
přízemí, řada 11 a 12 - 990 Kč

doprava vlakem – společně nebo individuálně

Vstupenky můžete objednávat na obecním úřadě                 
do 24. listopadu 2022, tel. 775 763 800

Objednávky jsou závazné, úhrada pouze v hotovosti. 
Možno zakoupit jako dárek pro vaše blízké.

Zájezd na adventní trhy do Německa

úterý 6. prosince 2022   -     cena 600 Kč/osoba

Zveme vás na společný výlet 
do německého Budyšína, kde 
se každoročně konají tradiční 
adventní trhy, a to už od          
r. 1384, kdy je zde založil 
český král Václav IV.  Odtud 
jejich jméno „Bautzener 
Wenzelsmarkt“. 

Pojeďte s námi nasát tu pravou předvánoční atmosféru, 
ochutnat svařené víno a místní speciality!
http://www.wenzelsmarkt-bautzen.de/

Cestou počítáme se 
zastávkou na nákup                
v polském Zhořelci. 

Doprava autobusem – čas 
odjezdu bude upřesněn

Přihlášky a úhrada do 2. 12. 
2022 na obecním úřadu, tel. 
775 763 800 nebo emailem na urad@obec-poricany.cz
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Nejčokoládovější dort dle Sofie

Přestože předvánoční období si říká o recept na cukroví, vánočku či perníčky, my pro vás máme jeden z nejúspěšnějších 

receptů letošního jarmarku. Je hříšně dobrý a určitě ho vyzkoušejte!
Celý dort je vlastně jen našlehaná čokoláda ve třech různých vrstvách.                                                                     Pr

oto na použité čokoládě záleží!
Na korpus
7 vajec pokojové teploty
450 g 52% – 90% čokolády
Na krém
350 g 52% – 90% čokolády - nám přišla nejlepší ta 60% z Lidlu
250 ml horké vody
led
Korpus: Vejce v pokojové teplotě rozdělte na žloutky a bílky. Bílky vyšlehejte na sníh. Čokoládu rozpusťte ve vodní lázni, 

postupně přimíchejte žloutky a následně i postupně sníh z bílků. Sníh takzvaně jen překládejte, abyste zbytečně nepřišli         

o bublinky a těsto zůstalo nadýchané. Těsto nalijte do formy o průměru 25 cm a dejte péct na 170 °C po dobu 15 - 30 minut. 

Po upečení nechte zcela vychladnout a poté vrch korpusu (asi 2 cm) rozdrobte a nasypejte do mísy. Toto drobení použijete 

jako finální vrstvu dortu.
Krém: Do větší mísy nasypte cca půl litru kostek ledu a přidejte stejně studené vody. Do menší mísy dejte 350 g kousků 

čokolády na vaření, 250 ml horké vody a promíchejte, dokud se čokoláda zcela nerozpustí. Mísu s čokoládou dejte do mísy    

s vodou a ledem a v této ledové lázni čokoládu šlehejte tak dlouho, dokud nezhoustne v čokoládový krém. Krém se nesmí 

chladit ani nepřešlehat, jinak díky vlivu chladu příliš ztuhne a nedá se natírat.
Krém natřete na korpus, uhlaďte a nakonec ozdobte nastrouhanými drobečky korpusu. 

Na Kudrnáčově stezce přibudou lavičky a stůl

Celkem šest laviček a jeden stůl už brzy budou lemovat Kudrnáčovu stezku. Finanční prostředky na 

jejich nákup se podařilo získat díky sbírce na sbírkovém portálu  Nadace Via. Jeho darujme.cz

prostřednictvím jsme vybrali celkem 34 900 od 59 lidí z Poříčan, Klučova i přespolních. Dalších 20 

tisíc korun přidala Nadace České spořitelny. Lavičky jsou z betonu, jedna váží 200 kilo, stůl je ještě    

o sto kilo těžší. Ještě letos - podle stavu terénu - budou osazeny na stezku tak, aby umožňovaly 

odpočinek vždy po asi 200 metrech na celé trase z Poříčan do Klučova. Stůl bude umístěn na konci 

úvozu a určitě bude lákat ke svačině či obědu v přírodě. Děkujeme všem, kdo na sbírku přispěli,          

a těšíme se, že lavičky a stůl budete již brzy využívat.                 
                                                                                                                                                         -jih-                                                                                                                                                         
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Koutek pro nejmenší . . .

Aleš Kadeřábek

najděte rozdíly, pro změnu jich je 13   


